
 

 

 Protokół  nr  XXI / 12 

z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu 29 października 2012r. 

 
 
1.  Otwarcie  obrad  XXI Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              O godz. 9 05 Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka otworzyła obrady 
XXI Sesji Rady Gminy Brody.  
Na podstawie  listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 12. 
Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Elżbieta Ginibor 
Radni nieobecni nieusprawiedliwieni – p. Bazyli Bawtro i p. Edward Bojko. 
 
Przewodnicząca Rady  zgłosiła dodatkowe projekty uchwał do porządku obrad . 

- zmiany w budżecie 

- stawki opłat za korzystanie z przystanków 

- zbycie nieruchomości w Brożku. 

 
Wójt przypomniał, że projekt uchwały dot. zbycia nieruchomości w ub. miesiącu był 

odrzucony, jednak komisja oświaty zaproponowała ponownie rozważyć sprzedaż. 

Wójt skontaktował się z Ochroną Środowiska  w sprawie wyników kontroli w  Brożku. 

Komisja nie dopatrzyła się  nieprawidłowości. 

 
Z. Bejnarowicz spytał czy Wójt otrzymał  wyniki kontroli na piśmie? 

Wójt – kontrola została zakończona niedawno. To nie gmina była wnioskodawcą więc oni 
nie mają obowiązku składania nam informacji. 
 
M. Maszkowski – nikt nie wskazał konkretnego miejsca składowania więc nie wiadomo czy 
to dobrze było zbadane. Czy sprawdzono czy wyjeżdża  od nich produkt końcowy. 
 
L. Kossak – komisja  wnioskowała o wystosowanie pisma do Urzędu Marszałkowskiego z 
pytaniem czy ta firma dostarcza im raporty i czy uiszcza opłaty.. 
Jeżeli radni otrzymają taką informację wówczas mogą  sprawę rozpatrywać. 
 
T. Kowalczuk – komisje wcześniej podjęły decyzję o sprzedaży  Poniesione zostały koszty, 
teraz radni  blokują sprzedaż. Takie kontrole nie mają szans wykrycia nieprawidłowości. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zniesienie z porządku obrad  projektu tej 
uchwały. 
Za zniesieniem z porządku obrad uchwały  głosowało 4 radnych, 3 było przeciwnych,  
5 wstrzymało się od głosu. 
 
Przewodnicząca Rady  zgłosiła wprowadzenie projektu uchwały intencyjnej w spr. 
wyrażenia  poparcia  dla Rady Miejskiej w Inowrocławiu. 
Radca prawny prosił o wpisanie do §  18  - ust. 1 . 
Radni jednogłośnie głosowali za wprowadzeniem do porządku obrad powyższej uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady  prosiła o przegłosowanie przyjęcia  porządku obrad  z uwzględnie-
niem propozycji już zatwierdzonych. 
Za  przyjęciem porządku obrad głosowano jednogłośnie. 
 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Do protokołu nie zgłaszano uwag. 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
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3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt przedstawił informację na piśmie.  
Radni zadawali pytania. 
 
Z. Bejnarowicz prosił o rozwinięcie pkt. 21 
 
Wójt  odpowiedział, że  17.10.2012r. z p. Skarbnik pojechali do Min. Finansów.. 
Rozmawiali z Dyrektorem Departamentu ds. Finansów Samorządu Terytorialnego w 
sprawie umorzenia lub rozłożenia  na raty spłaty części wyrównawczej  subwencji ogólnej 
za rok 2011. 
Z mocy prawa  należność nie może być umorzona, być może rozłożą nam na raty. 
 
Wójt uzupełnił informację o działania podejmowane po 22.10.2012r. 
 
- 22.10.2012r. -  brał udział w posiedzeniu Komisji Budżetu 
- 22.10.2012r. -  w Zasiekach uczestniczył w ćwiczeniach strażackich na stacji paliw „Aral”  
                          W ćwiczeniach udział brały jednostki PSP w Żarach, Lubsku, OSP Brody i  
                          jednostki pożarnicze z Niemiec. 
- 23.10.2012r. -wspólnie z przewodniczącym Komisji Mienia Komunalnego p. M. Kowalskim  
                         dokonali oględzin  wyrobionego przez mieszkańców drewna  w Zasiekach,  
                         u  osób kwestionujących wystawione przez ZGKiM faktury. 
                         Pan M. Kowalski  określił ilość tego drewna i wystąpią  do Starostwa o 
                         ponowne  przeszacowanie wartości. 
- 23.10.2012r.- w J. Wysokich uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Greenpeace w 
                         spr. kopalni. 
- 23.10.2012r. -spotkanie z Burmistrzem  Forst dr J. Goldschmidtem, na którym poruszono 
                        kwestie: - przygotowań  do obchodów 100 lecia ogrodu róż, 
                                     - 250 rocznicy śmierci hrabiego H.Bruhla ( kalendarz imprez) 
                                     - wspólnego wystąpienia samorządów Brodów i Forst do władz 
                                       centralnych w sprawie odbudowy mostów Lange Brűcke  i kładki  
                                       pieszo – rowerowej. 
- 24.10.2012r. - spotkanie z Wojewodą p. Marcinem Jabłońskim w Łęknicy 
- 26.10.2012r. - wziął udział w otwarciu targów Herbstmesse „ Lecker Lausitz” w Forst, na 
których uroczyście wspólnie z Ministrem Ochrony Środowiska, Zdrowia p. Anitą Tack, 
Starostą powiatu Sprewa-Nysa p.Harald Altekruger, Burmistrzem Forst J. Goldschmidt) 
uruchomiono stronę internetową Europejskiego Związku Parków Łużyckich. 
  
L. Kossak prosi o  omówienie pkt. 1,4,13 i 14  dot. ustawy śmieciowej. 
 
Wójt  - ze względu na to, że część gmin nie podjęła uchwały dot. zmiany  w statucie,  każda 
gmina musi we własnym zakresie realizować ustawę  „śmieciową” 
Gmina musi zorganizować wywóz śmieci, dokonywać rozliczeń. Do tego będą potrzebne 
uchwały określające  pewne zasady. W tym celu Wójt spotkał się z Burmistrzem Lubska by 
wspólnie opracować uchwały. Mają projekty uchwał, które należy przeanalizować. 
-  11.10.2012r. Wójt uczestniczył w wyjazdowym posiedzeniu Zarządu Powiatu w sprawie 
likwidacji wydziału Geodezji i Kartografii oraz redukcji zatrudnienia i przeniesienia filii PUP 
w Lubsku. Z tego co słyszał, wydział geodezji pozostanie w Lubsku. 
 
Z. Bejnarowicz spytał o pkt 2 
 
Wójt – brał udział w posiedzeniu Komisji ds. współpracy z PGE. Spotkanie dotyczyło 
możliwości sfinansowania zmiany studium i planu. 
 
B. Matyasik – prosi o rozwinięcie pkt 15. 
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Wójt – akcję organizowała Telewizja Polska w ramach akcji promocyjnej „ cyfrowe 
lubuskie”. W ramach tej akcji zgłosiliśmy naszą gminę , ponieważ będą odwiedzać  
zgłoszone miejscowości,   będzie to  dla nas również  promocja. 
 
Z. Bednarski pytał o pkt. 8 i 11. 
 
Wójt  
– spotkał się z p. Klose, który złożył wniosek o kupno działki  w obrębie piętrzenia wody w 
Bieczu.  Planują budowę małej elektrowni wodnej. 
Wystąpiliśmy do Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń Wodnych o opinię.  Otrzymaliśmy 
odpowiedź, że sprzedaż koliduje z ich działaniami. 
- spotkanie z p. Leszkiem Pazderskim  dot. omówienia zagadnień ochrony zasobów 
przyrodniczych w zakresie kopalni węgla brunatnego. 
 
4. Informacja Przewodniczącej Rady i Przewodniczących komisji o działaniach 

    podejmowanych w okresie    międzysesyjnym. 

 
Przewodnicząca  Rady przedstawiła informację z działalności: 

3.10.2012r.-   brała udział w uroczystości szkolnej z okazji 10 lecia współpracy  naszego  

                      gimnazjum ze szkołą w Usingen. 

4 - 5.10.2012r.- wyjazd  na tereny kopalni w Bełchatowie 

9.10.2012r. – uczestniczyła w  uroczystości „ Dnia Seniora” w Brodach. 

12.10.2012r. – spotkanie z pracownikami i dziećmi w przedszkolu w Brodach i Bieczu z 

                        okazji Dnia Edukacji Narodowej 

15.10.2012r. – brała udział w posiedzeniu Komisji Oświaty 

18.10.2012r. – uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego 

22.10.2012r. – była obecna na posiedzeniu Komisji Budżetu 

23.10.2012r. – uczestniczyła w  spotkaniu w J. Wysokich w sprawie kopalni. 

 
Przewodnicząca Rady oświadczyła, że w związku z uwagami wyborców  będzie pełnić 
dyżury  w  drugi czwartek miesiąca  od godz. 10 do 11 i ostatni czwartek miesiąca od godz. 
16 do 17 w sali USC  Urzędu Gminy w Brodach. 
 
J. Falkiewicz – komisja Oświaty obradowała 15.10.2012r. , wnioski radni otrzymali w 
materiałach sesyjnych. 
 
M. Kowalski – komisja Mienia Komunalnego miała posiedzenie  w dn. 18.10.2012r.  
Komisja nie  ma  wniosków ani ustaleń odnośnie lasu, chociaż to było ujęte  w planie pracy. 
Prosi, by podchodzili do tej sprawy poważnie.  
 
L. Kossak – na komisji analizowano  sprzedaż drewna , było kilka uwag. 
Podał przykład asygnaty, którą wystawił ZGKiM, . Asygnata nie zawierała podstawowych 
danych, które powinna posiadać. 
Proponuje ponownie się tym zająć. 
 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011-2012. 

 
Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że komisja oświaty  przepracowała ten temat.  
Radni otrzymali wszystkie materiały. 
Na sesji jest obecny Dyrektor Zespołu Szkół  i jeżeli ktoś ma pytania to może je zadawać. 

J. Falkiewicz – na komisji Oświaty Dyrektor prosił o  pomoc w zakupie placu zabaw i 
remoncie sali gimnastycznej oraz świetlicy. 
 

Dyrektor prosi, by rada Gminy  w budżecie na 2013r. zaplanowała środki na te zadania, 
które ujął w informacji. 
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Odnośnie placu zabaw – program „ Radosna szkoła” trwa 2 lata Samorządy mogą 
przygotować place zabaw. Możemy uzyskać ok. 60 tys. zł.  ale tyle samo musimy nieć 
zaplanowane w swoim budżecie na 2013r.   Pozostałe zadania należy ująć do strategii 
gminy. Potrzebna jest elewacja budynku. Problemem jest  zawilgocona świetlica oraz 
dokończenie ogrodzenia szkoły. 
Pilną sprawą jest udrożnienie sieci odprowadzającej wody deszczowe. 
 
6. Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych. 

 
Przewodnicząca Rady odczytała  informację w sprawie prawidłowości złożenia 
oświadczeń majątkowych przez radnych Rady Gminy Brody. 
 
Pani Sekretarz przedstawiła informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń 
majątkowych kierowników jednostek. 
 
7. Stan realizacji ustawy śmieciowej. 

 
Pani Sekretarz  stwierdziła, że  wszystkie komisje  zostały zapoznane  z nową ustawą oraz 
z obowiązkami gminy.  Nad  realizacją tej ustawy trzeba pracować, muszą być podjęte 
uchwały w tej sprawie przez radnych. 
 
L. Kossak – jeżeli ŁZG  nie będzie  nam w tym pomagał, to czy jest sens ich utrzymywać? 
 
Wójt stwierdził, że oni są współudziałowcami w spółce budującej wysypisko. Jeżeli tak, to 
można zastanowić się nad zmianą składki. 
 
8. Stan przygotowania cmentarzy do święta  „Wszystkich Świętych”      

 
Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że komisja Mienia Komunalnego to analizowała. 

 
M. Kowalski – komisja odwiedziła część cmentarzy. Prace na cmentarzach  rozpoczęto. 
Najwięcej prac będą mieli przed samym świętem. Komisja określiła stan prac  jako 
zadawalający. 
 
Z. Jakimczuk stwierdził, że prace na cmentarzach są wykonywane w miarę potrzeb w 
ciągu całego roku. Teraz tylko skupiają się na zbieraniu i wywożeniu liści . 
 
L. Kossak spytał czy w Bieczu  planują uporządkowanie dalszej części cmentarza. 

Z. Jakimczuk odpowiedział, że będą to robić w miarę potrzeb. 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 określenia  warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie 

Gminy Brody. 

Przewodnicząca Rady spytała czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały? 
Uwag nie zgłaszano. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 12 osób). 
 

 podziału gminy na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu  

Przewodnicząca Rady spytała czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały? 
Uwag nie zgłaszano. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 12 ) 
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 podziału gminy na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Pani Sekretarz miała obowiązek skonsultować dwa  projekty  z Komisarzem Wyborczym w 
Zielonej Górze.  
Otrzymaliśmy pismo z Biura Wyborczego, w których wskazują na podział na 3 obwody 

głosowania.  

L. Kossak – komisja Budżetu  zaproponowała pozostawienie starych obwodów z 
przepisaniem Kumiałtowic do Brodów. 
Jeżeli to ma  usprawnić pracę komisji, w imieniu swoim i członków komisji Budżetu są za  3 

obwodami. 

Przewodnicząca Rady prosił o przegłosowanie kto jest za 3 obwodami głosowania. 
Za – głosowali radni jednogłośnie ( 12). 

 zmiany w budżecie na 2012r. 

Zmiany w budżecie omówiła Pani Skarbnik. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na dzierżawę gruntu.  

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie 

 określenia warunków i zasad korzystania przez  operatorów i 

przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Brody, zlokalizowanych na liniach 

komunikacyjnych na obszarze Gminy Brody. 

 

M. Tracz – dlaczego nie ma Kumiałtowic,  Datynia lub  Brodów 
Wójt wyjaśnił, że są to grunty pod przystankami , których jesteśmy właścicielami lub nimi 

zarządzamy. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

 Stawek opłat za korzystanie przez operatorów i przewoźników z 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest 

Gmina Brody. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12  radnych. 

 ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2013r. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10  radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 

 Wyrażenia poparcia dla uchwały Rady Miejskiej Inowrocławia w sprawie 

skierowania do Trybunału Konstytucyjnego wniosku o stwierdzenie 

niezgodności z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej przepisów ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

 

Wójt wyjaśnił  treść uchwały. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12  radnych  ( jednogłośnie). 
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10.  Interpelacje i zapytania  radnych. 

M. Tracz – spytał dlaczego komisje nie otrzymały projektu uchwały dot. wygaśnięcia 
mandatu radnego ? 
 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że Rada Gminy ma termin 3 miesięcy na odwołanie. radnego.. 
W tej sprawie konsultowała się z Komisarzem Wyborczym. 
Otrzymała kalendarz wyborczy wg którego gdyby Rada podjęła uchwałę dzisiaj to 
28.12.2012r. Gminna Komisja Wyborcza by miała dyżur do godz. 24 00. 
 
Przewodnicząca Rady   udzieliła głosu pani  Dyrektor Przedszkola. 
Pani Grażyna Kaczmarczyk poinformowała radnych, że w przedszkolu w Bieczu nastąpiło 
zadymienie sali. Strażacy stwierdzili pęknięcie komina.. Zakazano prowadzenia zajęć do 
chwili oględzin przez kominiarza i zlikwidowania usterek. 
 
L. Kossak uważa, że należy na to znaleźć środki i jak najszybciej naprawić. 
Wójt proponuje poczekać na ekspertyzę kominiarza. 
 
Wójt odpowiadał na interpelacje składane przez radnych na poprzedniej sesji. 
-  radny B, Bawtro wnioskował o zinwentaryzowanie kostki brukowej. 
   Kostka została złożona na terenie szkoły  na terenie objętym monitoringiem. 
-  radny T. Kowalczuk zgłaszał przycięcie gałęzi na ul. Górnej. Wysłano pismo do właścicieli  
   posesji oraz na ul. Wolności  na przycięcie  żywopłotu 
- radny Z. Bejnarowicz – zgłaszał zły stan drogi w Zasiekach do dawnego PGR – droga 
   została naprawiona. 

Z. Bejnarowicz – przekazał wniosek pani Dziekciarz z Zasiek, która  zgłosiła, że szopka 
którą użytkuje - zagraża bezpieczeństwu. 
 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że odstąpiliśmy od naliczania opłat za komórki, w zamian za to, 
użytkownicy  we własnym zakresie będą je naprawiać. 
 
T. Kowalczuk  
-  na drodze dojazdowej do pawilonu wysypywane są śmieci    ( ogródek Trzeciaka) 

-  przy drodze do ORLIKA należy przyciąć gałęzie akacji 
-  spytał czy zakończona jest kontrola RIO  
 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak. Na stronach internetowych RIO są wyniki 
pokontrolne. 
Jeżeli radni będą chcieli to może ich poinformować na komisjach. 

 
T. Kowalczuk – Dyrektor Przedszkola ma problem z ZGKiM, który nie może im wywieźć 
gruzu. 
 
Pani Sekretarz  stwierdziła, że ZGKiM nie miał gdzie wywieźć śmieci.  
Dopiero w ub. tygodniu uzyskał zgodę na wywóz  na wysypisko do Lubska. 

 
T. Kowalczuk – ZGKiM  niewłaściwie utylizuje plastiki. 
 
J. Ostapiej   - należy poszerzyć pobocze  drogi do Jałowic, zrobić 2 – 3 zatoczki. 
 
M. Tracz –  na drodze Kumiałtowice – Datyń  w dalszym ciągu leżą gałęzie, są nie wycięte 
krzaki przydrożne, w dalszym ciągu nic się nie dzieje. 
Wójt odpowiedział, że wysłane zostało pismo do Starostwa w tej sprawie.  
Ponownie wyślemy pismo. 
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M. Tracz  
- uważa, że interpelacje i zapytania  radnych powinny być składane na piśmie lub ustnie.       
Przewodnicząca  przekazuje je osobie odpowiedzialnej, która udziela odpowiedzi na piśmie. 
-  spytał jak załatwiono podanie p. Urbańskiej 
 
Pani Sekretarz  stwierdziła, że opinie komisji są we wnioskach. 

Wójt uważa, że najłatwiej jest sprzedać lokal  Jest to lokal socjalny, jeżeli go sprzedamy to  
pozbędziemy się kolejnego lokalu socjalnego. Jeżeli ta pani chce kupić to znaczy, że ma 
pieniądze i może sobie kupić mieszkanie na wolnym, rynku. 
 
11.  Wolne wnioski.    

Nie było zapytań ani wniosków. 

12.  Zamknięcie obrad Sesji. 

O godz. 11 
30

 Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła obrady XXI Sesji Rady 

Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 
 


